

## 役男入營須知及注意事項

- 一、役男請依徵集令上之集合時間、地點報到集合，報到時應攜徵集令、國民身份證、私章，役政人員點名後，會全程護送役男至新訓中心。
- 二、入營當日穿著宜樸素，勿攜帶貴重物品，現金以 3,000 元以內為宜；其它如電器用品、行動電話(具照像功能)、打火機、香煙、檳榔、零食、違禁書刊等請不要攜帶。
- 三、請持徵集令影本向原「健保」投保單位辦理「轉出」手續(轉出日期為入營當日)，健保卡可繼續使用；如未辦理投保或中斷投保者請在入營前先補辦投保手續，惟入營日適逢當月最後一日，其轉出日期請填為入營前一日，健保費由國防部(常備兵)或內政部(替代役)給付。
- 四、應徵役男如健康狀況暫不適宜入營服役，請務必於入營日前攜帶(或傳真，並留下聯絡電話)診斷證明書至戶籍地區公所兵役課先行審核是否符合申請複檢或延期徵集入營。
- 五、役男應攜帶最高學歷畢業證書及大專學生集訓證書「戶籍謄本」及「軍訓課程折抵役期證明文件」(請向原畢業學校申辦)入營備驗，如具有民間專長者希攜帶證明文件至訓練單位以作為選兵之參考。
- 六、應徵入營報到前，請至郵局辦理開戶，以利入營後薪餉撥發。
- 七、詐騙集團常會利用役男服役期間，謊稱事故向家屬詐財(如：役男車禍肇事需匯款處理或急病需錢醫治等)，利用家屬心急不查而得逞。為確保役男家屬權益，如接獲類此電話，請先向役男所屬部隊(國防部專線 1985)、服勤單位連繫查證，或電話聯繫各鄉鎮、區公所兵役課協助查明，切勿輕易受騙交付金錢。
- 八、國防部及各總部免付費申訴電話如下：  
國防部：0800231681  
空軍總部：0800121153  
聯勤總部：0800251090  
陸軍總部：0800321454  
軍營部(海巡部)：0800231882  
海軍總部：0800221760  
憲兵司令部：0800221507

## **Instructions and precautions for men entering the camp**

1. When registering, they should bring the collection order, national ID card, and private seal, and after the roll call, they will escort the male to the new training center.
2. On the day of entering the camp, it is advisable to dress modestly, do not bring valuables, and cash should be less than 3,000 yuan; Please do not bring any other items such as electrical appliances, mobile phones (with camera functions), lighters, cigarettes, betel nuts, snacks, and prohibited books.
3. Please bring a copy of the solicitation order to the original "health insurance" insured unit to go through the "transfer-out" procedures (the transfer-out date is the day of entering the camp), and the health insurance card can continue to be used; If you have not applied for insurance or interrupted your insurance, please go through the insurance procedures before entering the camp, but the entry date falls on the last day of the month, and the transfer date should be filled in as the day before entering the camp, and the health insurance premium will be paid by the defense department (standing army) or the Ministry of the Interior (alternative service).
4. If a male conscripted man is not fit to serve in the camp for the time being, he must bring (or fax and leave a contact number) the medical certificate to the Military Service Division of the district office where he is registered before the camp to check whether he meets the requirements for applying for re-examination or postponing the enlistment into the camp.
5. Male military officers should bring the highest diploma graduation certificate, college student training certificate, household registration transcript and military training course credit period certificate (please apply to the original graduation school) into the camp for examination, if you have civilian expertise, please bring the certificate to the training unit for reference in the selection of soldiers.
6. Before registering for the camp, please go to the post office to open an account to facilitate the payment of salaries after entering the camp.
7. Fraud syndicates often take advantage of the service period of the male service to falsely claim that the accident is fraudulent to the family members (e.g., the male male needs remittance to deal with the accident caused by the accident or needs money for medical treatment in case of acute illness, etc.), and the family members are anxious to investigate and succeed. In order to ensure the rights and interests of the family members of the male service, if you receive such a call, please contact the unit to which the male male belongs (Ministry of National Defense Hotline 1985) and the service unit for verification, or contact the Military Service Division of the township or district office by phone to assist in ascertaining, and do not be easily deceived into handing over money.
8. The toll-free appeal numbers of the Ministry of Defence and the headquarters are as follows: Ministry of Defense: 0800231681 Air Force Headquarters: 0800121153 Joint Logistics Headquarters: 0800251090 Army Headquarters: 0800321454 Barracks Department (Coast Guard): 0800231882 Navy Headquarters: 0800221760 Gendarmerie Command: 0800221507